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سرمايه گذاري خارجي
در حالي که در 10ماه ابتداي امسال نسبت 
به مدت مشابه سال گذشته از نظر تعداد شاهد 
از  اما  بوده ايم،  خارجي  سرمايه گذاري  رشد 
لحاظ حجم کل سرمايه گذاري خارجي کاهش 
13درصدي مشاهده مي شود.در 10 ماه امسال 79 
فقره سرمايه گذاري خارجي در کشور انجام شده 
که در مقايسه با 10 ماه ابتداي سال 97 طرح هاي 
سرمايه گذاري صنعتي، معدني و تجاري مصوب 
در هيات سرمايه گذاري خارجي در مجموع 31 
درصد رشد داشته است. اين گزارش مي افزايد: اما 
با توجه به اينکه حجم کل سرمايه گذاري خارجي 
در 10 ماه ابتداي امسال 780 ميليون دلار و در 
10 ماهه ابتداي سال گذشته 902 ميليون دلار 
بوده، بنابراين حجم کل سرمايه گذاري خارجي 
در  کاهش  است.  داشته  کاهش  درصد   13
سرمايه گذاري خارجي به علت ارائه درخواست 
يکي از واحدهاي داراي سرمايه گذاري خارجي 
مبني بر ابطال بخشي از افزايش سرمايه گذاري 
خارجي مصوب از محل سود و انتقال آن به خارج 

از کشور است.

 نمايشگاه بهاره مجازي، 
ميان بري براي ادامه حرکت 

کسب و کارها
منظور  به  بهاره مجازي«  طرح»نمايشگاه 
کمک به کسب و کارهاي مختلف و براي تأمين 
کالاهاي مورد نيازمردم ، اجرايي شد.هر سال با 
نزديک شدن به ايام پاياني سال ، بازار خريد و 
فروش در صنوف مختلف داغ مي شد اما امسال 
آمدهاي  و  رفت  از  مردم  پرهيز  و  کرونا  شيوع 
غيرضرور سبب کسادي بازارها شده و کسبه را 
با مشکلات مختلفي روبه رو کرده است.در اين 
براي نمايشگاه  شرايط تمهيداتي به خصوصي 
سراسر  در  ماه  اسفند  سال  هر  که  بهاره  هاي 
کشور به منظور تأمين مايحتاح مردم با قيمت 
مناسب برگزار مي شد، انديشيده شده و مسئولان 
براي کمک به کسبه و بازاريان طرح »جشنواره 
نمايشگاه بهاره مجازي« را اجرايي مي کنند.اين 
طرح  امکان خريد کليه کالاهاي مورد نياز مردم در 
ايام پاياني سال را به صورت اينترنتي فراهم کرده 
و حتي کسبه هاي خرد نيز مي توانند براي فروش 
کالاي خود از اين طريق اقدام کنند.بنابراين،مردم 
 ir.bahar99//:ttp مي توانند با مراجعه به آدرس
پس از مقايسه قيمت در فروشگاه هاي مختلفي 
که در اين طرح شرکت کرده اند، کالاي خود را 
به بهترين قيمت خريداري کنند تا نياز حضوري 
مردم براي خريد در اين ايام و با شرايط فعلي، به 
حداقل برسد.رهبري رئيس مرکز توسعه تجارت 
الکترونيک وزارت صنعت، معدن و تجارت در اين 
خصوص تصريح کرد: جشنواره بهاره مجازي با 
شعار »همدلي مردم و اصناف« و با کمک بخش 
خصوصي راه اندازي شده است که بستري مناسب 
مصرف  سوي  از  مجازي  فروش  و  خريد  براي 

کنندگان و فروشندگان محسوب مي شود.
او افزود: در خصوص رسيدگي به شکايات 
مردمي در مورد تاخير در تحويل کالا و يا معيوب 
و  ساز  اينترنتي،  فروشگاه هاي  اجناس  بودن 
کار هاي قانوني و قضايي مناسبي تدوين و ترسيم 
شده است.رئيس مرکز توسعه تجارت الکترونيک 
وزارت صمت با اشاره به درخواست کاهش 50 
موجود  اقلام  افزوده  ارزش  بر  ماليات  درصدي 
در فروشگاه هاي اينترنتي بيان کرد: براي تبديل 
کردن تهديد کرونا به فرصت رشد اقتصادي، اين 
درخواست طي نامه اي به معاون اول رئيس جمهور 
ارسال شد و در صورت موافقت، اين تخفيف براي 
يک الي سه ماه عملياتي خواهد بود.همچنين 
نوده فراهاني رئيس اتاق اصناف تهران گفت: دارا 
بودن پروانه کسب، شرط حضور در فروشگاه هاي 
اينترنتي خواهد بود و براساس قانون، صاحبان 
پروانه کسب، حق توزيع محصولي که خارج از 
محدوده قانوني باشد را ندارند.او  افزود: وجود پروانه 
کسب در موضوع فروشگاه هاي اينترنتي مي تواند 
دلگرمي مصرف کننده در قبال مشکلاتي از قبيل، 
معيوب بودن احتمالي کالا و يا دير رسيدن کالا به 

دست مشتري باشد.

طي 11 ماه محقق شد؛

 واردات نهاده هاي دامي 
به بيش از 14 ميليون تن رسيد

ميزان واردات نهاده هاي دام و طيور در 11 
ماهه گذشته سال جاري، با رشد 21 درصدي 
بيش  به  قبل،  سال  مشابه  دوره  به  نسبت 
اتحاديه  گزارش  رسيد.به  تن  ميليون   14 از 
واردکنندگان نهاده هاي دام و طيور ايران، ميزان 
واردات نهاده هاي دام و طيور در 11 ماهه سال 
واردات  بود.ارزش  تن  ميليون   11.6 گذشته 
نهاده هاي دام و طيور در 11 ماهه سال گذشته 
بيش از 2.9 ميليارد دلار بوده که اين رقم در 
به حدود 3.9  با رشد 31 درصدي  سالجاري 
ميليارد دلار رسيده است.براساس اين گزارش، 
در 11 ماهه سالجاري بيش از 8 ميليون و 133 
هزار تن ذرت به ارزش بيش از 1.9 ميليارد دلار 
وارد کشور شده است که نسبت به دوره مشابه 
گذشته به لحاظ وزني يک درصد و به لحاظ 
ارزشي 6 درصد رشد را نشان مي دهد.همچنين 
در 11 ماهه سال 97 بيش از 8 ميليون تن 
ذرت به ارزش بيش از 1.8 ميليارد دلار وارد 
کشور شده است. در بازه زماني يادشده در اين 
ارزش  به  جو  تن  ميليون  گزارش حدود 3.8 
بيش از 953 ميليون دلار وارد کشور شده است 
که نسبت به واردات 2.3 ميليون تن ذرت به 
ارزش بيش از 534 ميليون دلار سال گذشته 
به لحاظ ارزشي رشد 59 درصدي و به لحاظ 
وزني رشد 78 درصدي را نشان مي دهد.لازم 
به ذکر است؛ در 11 ماهه سال گذشته بيش 
از 1.2 ميليون تن کنجاله سويا با ارزش بيش 
از 544 ميليون دلار وارد کشور شده است که 
اين ميزان در سال جاري با رشد 78 درصدي به 
لحاظ وزني و رشد 71 درصدي به لحاظ ارزشي 
به حدود 2.2 ميليون تن به ارزش حدود 932 

ميليون دلار رسيده است.

آسمان ايران، جايگزين آسمان 
عراق در پروازهاي عبوري شد

و  آمريکايي ها  متقابل  حملات  پي  در 
نظاميان عراقي به پايگاه هاي يکديگر در عراق، 
آسمان ايران جايگزين بخش مهمي از پروازهاي 

عبوري از آسمان عراق شده است.
سال  چند  در  مهر،  خبرنگار  گزارش  به 
و  داخلي  مشکلات  درگير  عراق  که  گذشته 
کشور  خاک  در  داعش  تروريست هاي  حضور 
هوانوردي  جهاني  سازمان  سوي  از  بود،  خود 
شد؛  اعلام  ناامن  کشور  اين  آسمان  )ايکائو( 
همچنين اوکراين نيز درگير جنگي فرسايشي 
با روسيه بود؛ از سوي ديگر قطر نيز از سوي 
شوراي  و  عرب  اتحاديه  عضو  کشورهاي 

همکاري خليج فارس تحريم شد.
مجموعه اين عوامل سبب شده بود تا در 
فاصله 5 سال گذشته، بخش مهمي از پروازهاي 
عبوري از کريدورهاي هوايي شرق به غرب و نيز 
شمال به جنوب در منطقه غرب آسيا، جنوب 
آسيا، کشورهاي سي آي اس )آسياي ميانه(، 
بالکان و اروپا به آسيا، به آسمان ايران منتقل 
شوند که درنتيجه درآمد خوبي نصيب شرکت 

فرودگاه ها و ناوبري هوايي ايران کرده بود.
با اين حال طي يک سال اخير با ريشه 
کن شدن داعش در عراق، اين کشور توانست 
از زير نوتام ايکائو خارج شده و با استفاده از 
تعرفه  به  نسبت  ارزان تر  تعرفه هاي  اعلام 
پروازهاي عبوري از آسمان ايران، بخش مهمي 
را به سمت آسمان خود  از پروازهاي عبوري 

منتقل کند.
بانکي  تحريم هاي  برخي  ديگر  سوي  از 
از سوي آمريکايي ها عليه ايران نيز سبب شد 
اروپايي  هواپيمايي  شرکت هاي  از  تعدادي  تا 
جايگزين  آسماني  فضاي  انتخاب  دنبال  به 
آسمان کشورمان باشند که به دليل گران بودن 
سوخت هواپيما و نيز مصرف بالاتر سوخت از 
ساير مسيرها به جاي کريدور هوايي ايران، بار 
ديگر برخي از آنها به فضاي عبوري کشورمان 

بازگشتند.
روز  چند  طي  که  است  حالي  در  اين 
اخير که حملات متقابل موشکي ميان برخي 
گروه هاي نظامي در عراق و هواپيماهاي نظامي 
آمريکايي در حال رد و بدل شدن است، تعداد 
به  عراق،  آسمان  عبوري  پروازهاي  از  زيادي 

آسمان کشورمان بازگشته اند.

کريدور هند-چابهار-افغانستان 
اجرايي شد

مديرکل ترانزيت گمرک گفت : با ارسال 
و انتقال دو کانتينر تجهيزات خط توليد تحت 
پوشش کارنه تير با عبور از بمبئي هند، چابهار 
و خروج از مرز دوغارون اين کريدور رسما بطور 

موفقيت آميزي اجرايي شد.
به گزارش گمرک ايران، مديرکل ترانزيت 
کانتينر  دو  انتقال  و  ارسال  با   : گفت  گمرک 
تجهيزات خط توليد تحت پوشش کارنه تير و 
با عبور اين کانتيترها از بمبئي هند و ورود به 
چابهار و در نهايت عبور از ايران از مرز دوغارون 
اين کريدور رسما بطور موفقيت آميزي اجرايي 

شد.
انتقال آزمايشي  مصطفي آيتي در مورد 
اين کانتينرها تحت کارنه تير افزود: اين محموله 
از گمرک چابهار به مقصد هرات افغانستان از 

طريق گمرک دوغارون ارسال شد.
آيتي در خصوص اين کريدور تاکيد کرد: 
قبلا اين کريدور از مسير افغانستان به هند با 
24 کارنه تير افتتاح شده بود و با ارسال اين دو 
کانتينر در مسير برگشت از هند عملا اجراي 
ترانزيت تحت کارنه تير در کريدور شرقي بطور 

موفقيت آميز عملياتي شد.
عضو شوراي اجرايي تير سازمان ملل در 
با  ايران  اسلامي  جمهوري  داد:  توضيح  ادامه 
اجراي پروژه اسلوني-ايتاليا-ترکيه-بندرعباس 
در سال 2017 اولين پروژه موفق حمل و نقل 
را در بين 76 کشور عضو  تير  ترکيبي کارنه 
کنوانسيون تير اجرا کرد و بعنوان پيشتاز حمل 
و نقل ترکيبي تير در مجامع بين المللي مورد 

تقدير بوده است.
وي افزود: هدف از اجرايي شدن اين مسير 
،توسعه کريدور شرقي هند-چابهار-افغانستان و 
نهايتا CIS از طريق افغانستان است که گمرک 
ايران با کارنه تير در وهله  جمهوري اسلامي 
اول در حال عملياتي کردن اين کريدور و در 
گام بعدي فعال سازي کريدور شمال-جنوب 

)INSTC( است.
آيتي درباره نقش کشورمان در اين زمينه 
از کشورهاي  ايران  اسلامي  : جمهوري  گفت 
الملل  موثر در کنوانسيون تير در سطح بين 
است که با اجراي پروژهاي eTIR با کشورهاي 
ترکيه و آذربايجان و همچنين توسعه حمل و 
نقل ترکيبي تير در سالهاي اخير بعنوان پيشتاز 

توسعه تير با ابزارهاي نوين مطرح بوده است.

 افزايش 28 درصدي 
صادرات فولادسازان بزرگ در 

11 ماهه امسال
بزرگ کشور  ميزان صادرات فولادسازان 
در 11 ماهه امسال، به رغم وضع تحريم هاي 

پيچيده و مکرر آمريکا 28 درصد رشد داشت.
بزرگ  شرکت   10 ايميدرو،  گزارش  به 
پايان  تا  فروردين  ابتداي  از  کشور  ساز  فولاد 
بهمن، 6 ميليون و 513 هزار و 123 تن انواع 
شمش و محصولات فولادي صادر کردند. اين 
 5 حدود  گذشته  سال  مشابه  مدت  در  رقم 

ميليون و 100 هزار تن بود.
ذوب  شامل  شرکت   10 اين  همچنين، 
فولاد  خوزستان،  فولاد  مبارکه،  فولاد  آهن، 
ايران،  آلياژي  فولاد  هرمزگان،  فولاد  اکسين، 
فولاد خراسان، کاوه جنوب، صبا فولاد و فولاد 
بناب در ماه بهمن 628 هزار و 993 تن فولاد 
صادر کردند که در مقايسه با ميزان صادرات 

بهمن سال قبل 68 درصد رشد داشت.

اخبار اخبار

رئيس سازمان برنامه و بودجه با بيان اينکه سه مرحله پرداخت 
بسته حمايتي کرونايي تعريف کرديم، گفت: تا هفته آينده بسته اول 
براي سه ميليون خانوار فاقد درآمد ثابت پرداخت خواهد شد که از 

200 تا 600 هزار تومان است.
کشور  در  کرونا  ويروس  شيوع  به  اشاره  با  نوبخت  محمدباقر 
با  در گيلان مي گذرد،  امروز  که  آنچه  کرد:  اظهار  استان گيلان،  و 
يک طيف وسيع تري در سراسر کشور وجود دارد و گزارشات توسط 

سخنگوي ستاد ملي مقابله با کرونا روزانه اعلام مي شود.
وي با بيان اينکه طي يک ماه گذشته براي دومين بار در استان 
و  برف  مشکل  با  گيلان  بهمن ماه  افزود:  کردم،  پيدا  حضور  گيلان 
از سوي  لذا  بود  مواجه  مردم  زندگي  بر  آن  از  ناشي  خسارات سوء 
واسطه  به  نيز  امروز  کنم.  پيدا  گيلان حضور  در  مامور شدم  دولت 
شيوع بيماري کرونا به گيلان سفر کردم تا از نزديک در جريان روند 

اقدامات قرار گيرم.
رئيس سازمان برنامه و بودجه، با اشاره به برگزاري جلسه ستاد 
مبارزه با کرونا در گيلان و دريافت گزارشات لازم از سوي مسئولان 
ذيربط، تصريح کرد: اين گزارشات در اولين فرصت به دست رئيس 
جمهور و هيئت دولت خواهد رسيد. حضور بنده در کنار مردم گيلان 
در اين شرايط سخت لازم بود، زيرا يک رخداد بي نظير در کشور ما 
پيش آمده؛ البته هر چند سال با يک بيماري مسري و صعب العلاج 
همچون سارس و تب کنگو مواجه هستيم، اما اين بيماري ها معطوف 
به يک کشور و يک منطقه و يک قاره بود، اما کرونا همه جهان را در 

بر گرفته و کشور ما نيز جزو اين همه گيري است.
نوبخت با اشاره به شدت شيوع کرونا در استان گيلان، بر لزوم 
دولت  سوي  از  اقدام  دو  گفت:  و  کرد  تاکيد  بيماري  اين  با  مقابله 
اقدام  اولين  داده که  اين شرايط رخ  در  به مردم  درخصوص کمک 
رسيدگي به مباحث بهداشت و درمان مردم است و بايد با پشتيباني 

مالي و بودجه اي نيازهاي بيمارستان ها را برطرف کنيم.
معاون رئيس جمهور با بيان اينکه مباحث تخصصي و درماني 
داد:  ادامه  مي کنيم،  پيگيري  روزانه  و  تلفني  صورت  به  را  گيلان 
بعد از گزارش رئيس کميسيون بهداشت و درمان مجلس به دنبال 
حضور در ستاد مبارزه با کروناي گيلان، لازم بود اقدامات لازم جهت 
پذيرش بيماران در بيمارستان هاي استان صورت گيرد لذا براساس 
تومان  ميليارد   28 مبلغ  گيلان  پزشکي  علوم  دانشگاه  درخواست 

دو  راه اندازي  و  تجهيز  براي  همچنين  شد.  حواله  تنخواه  عنوان  به 
بيمارستان جديدالاحداث تالش و لنگرود 22 ميليارد تومان ديگر به 

استان پرداخت کرديم.
وي کادر درماني فاخر و بزرگ استان گيلان را نيازمند وسائل 
حفاظت شخصي براي حضور در کانون هاي پرويروس دانست و اضافه 
و  بهداشتي  نيازهاي  رفع  براي  استان ها  همه  حاضر  حال  در  کرد: 
بهداشت  وزير  رياست  به  با کرونا  مقابله  به ستاد ملي  درماني خود 
مراجعه مي کنند لذا از دانشگاه علوم پزشکي گيلان خواستيم اقلام 
و تجهيزات مورد نياز کادر درماني و بيمارستان هاي استان را احصا 

و اعلام کند.
نوبخت با بيان اينکه 160 ميليارد تومان جهت تامين 18 قلم 
مورد نياز دانشگاه علوم پزشکي گيلان پرداخت شده است، تصريح 
و  با کروناست  مقابله  امروز کادر درماني کشور در خط مقدم  کرد: 
پزشکان و پرستاران جان خودشان را کف دست گرفته و به بيماران 
خدمت رساني مي کنند، اما متاسفانه بخشي از کادر درماني ما هنوز 
کارانه هاي خود را دريافت نکرده اند لذا 40 ميليارد تومان ديگر در 
اختيار دانشگاه علوم پزشکي استان قرار گرفت تا پرداخت هاي لازم 

را براي پرسنل داشته باشد.
و  دانست  کرونا  خطر  معرض  در  را  کشور  درماني  کادر  وي 
ماندگار  و  جاويد  خدمت  شهداي  نام  ترديد  بي  کرد:  خاطرنشان 
خواهد ماند لذا يکي از مصوبات جلسه ستاد مبارزه با کروناي گيلان 

نامگذاري يکي از خيابان ها به نام شهداي خدمت است.
 250 تاکنون  اينکه  بيان  با  بودجه،  و  برنامه  سازمان  رئيس 
ميليارد تومان تقديم دانشگاه علوم پزشکي گيلان شده و منتي بر 

مردم نيست، گفت: اقدام دوم دولت درخصوص افرادي است که به 
نوعي معيشت آنان دچار مشکل شده لذا دو بسته حمايتي را تعريف 
کرديم که تا هفته آينده بسته اول پرداخت خواهد شد. در اين راستا 
سه ميليون خانوار فاقد درآمد ثابت شناسايي شدند که براساس بعد 
خانوار از 200 تا 600 هزار تومان دريافت خواهند کرد. تا پايان دوره 

بيماري کرونا و آثار آن سه مرحله پرداخت خواهيم داشت.
معيشتي  حمايت  از  غير  را  مذکور  حمايتي  بسته هاي  نوبخت 
انتهاي سال دانست و تصريح کرد: چهار ميليون خانوار داراي مشاغل 
با  بازار شب عيد  به واسطه کسادي  نيز شناسايي شده اند که  خرد 
مشکلات مواجه هستند لذا يک تا دو ميليون وام قرض الحسنه بدون 
ضامن براي اين قشر در نظر گرفته شده که به صورت 27 ماهه از 

محل يارانه ها بازپرداخت خواهد شد.
معاون رئيس جمهور با اشاره به ناشناخته بودن بيماري کرونا 
در جهان، بر لزوم استفاده از الگوي رفتاري کشور چين تاکيد کرد و 
يادآور شد: خوشبختانه کرونا در چين مهار شده و اميدواريم ظرف 

چند ماه آينده نيز شاهد مهار آن در سراسر جهان و ايران باشيم.
وي ضمن قدرداني از قواي سه گانه و نيروهاي مسلح و بخش 
خصوصي، اظهار کرد: 1600 ميليارد تومان بين دانشگاه هاي علوم 
پزشکي کشور توزيع شده تا نيازهاي کادر درماني را برطرف کنند، 

اما اگر کسي بيمار نشود با اين همه خسارت مواجه نخواهيم شد.
نوبخت با بيان اينکه بيماري کرونا براي پيشگيري نياز به هزينه کرد 
فراواني ندارد، گفت: فقط کافيست زمينه انتقال کرونا را فراهم نکنيم لذا 
مدارس و دانشگاه ها را تعطيل و فعاليت ادارات و سازمان ها را محدود 
کرديم تا مردم در خانه بمانند و تماس را کم کنند. با وجود سختي هاي 
تحريم و پرداخت حقوق و مزاياي کارکنان و تداوم طرح هاي عمراني، 

نبايد اجازه دهيم کرونا خسارت مضاعف براي کشور ايجاد کند.
ايزوله  از مردم خواست شرايط  بودجه  برنامه و  رئيس سازمان 
شدن در خانه و کاهش تردد در شهر و شست و شوي دست ها را 
جدي بگيرند و يادآور شد: وظيفه ماست که نيازهاي بيمارستان ها 

را تامين کنيم و اين روند تا پايان اين بحران ادامه خواهد داشت.
وي از پرداخت چهار هزار ميليارد تومان اعتبار به سازمان بيمه 
ميليارد  پنج هزار  اضافه کرد: همچنين  و  ايرانيان خبر داد  سلامت 
دانشگاه هاي  بدهي  پرداخت  اجتماعي جهت  تامين  بيمه  به  تومان 

علوم پزشکي پرداخت کرديم.

و  توسعه  سازمان  موافقت  و  عمده چادرملو  راي سهامداران  با 
نوسازي معادن ) ايميدرو( مهندس ناصر تقي زاده که پيشتر بعنوان 
رئيس هيات مديره شرکت معدني و صنعتي چادرملو منصوب شده 
بود با کناره گيري مهندس محمود نوريان مسئوليت مديريت عامل 

شرکت چادرملو را پذيرفت .
کناره گيري مهندس نوريان از مدير عاملي چادرملو  

مهندس محمود نوريان سکان هدايت شرکت معدني و صنعتي 
چادرملو را در اختيار مهندس ناصر تقي زاده قرارداد.

و  توسعه  سازمان  موافقت  و  عمده چادرملو  راي سهامداران  با 
نوسازي معادن ) ايميدرو( مهندس ناصر تقي زاده که پيشتر بعنوان 
رئيس هيات مديره شرکت معدني و صنعتي چادرملو منصوب شده 
بود با کناره گيري مهندس محمود نوريان مسئوليت مديريت عامل 

شرکت چادرملو را پذيرفت .
مهندس نوريان در پيام کوتاهي به اين شرح با مجموعه چادرملو 

خدا حافظي کرد .
و  چادرملو  صنعتي  و  معدني  شرکت  در  همکار  عزيز  دوستان 

پيمانکاران محترم اعم از کارگران عزيز تا مسئولين در هر رده
افتخار داشتم که با شما عزيزان همکار بودم و با تلاش همديگر 
و  داشتيم  چشمگيري  موفقيتهاي  همکاري  سال   16 نزديک  طي 

جايگاه شرکت را ارتقا بخشيديم

تقي  مهندس  آقاي  جناب  را  هدايت شرکت  که سکان  اکنون 
با  اميدوارم  اند  گرفته  بعهده  توانايم  و  خوب  همکار  و  دوست  زاده 
همچنان  شرکت  پرسنل  کليه  همکاري  و  ايشان  توانمند  مديريت 

مسير توسعه با شتاب بيشتر ادامه داشته باشد.
از همگان درخواست بخشش قصور را دارم

گفتني است : مهندس محمود نوريان از مرداد ما سال 1383 
هدايت شرکت معدني و صنعتي چادرملو را در حالي بدست گرفت 
که اين شرکت تنها با 3 خط توليد در معدن چادرملو اقدام به توليد  
چهار و نيم ميليون تن کنسانتره سنگ آهن مي نمود . وي از بدو 
با همراهي  با نگرش توسعه بخشي در فعاليت هاي شرکت و  ورود 
هيات مديره و مديران مجموعه علاوه بر احداث و راه اندازي 2 خط 
توليد جديد کنسانتره ، راندمان توليد 5 خط فرآوري را  از هفت و 
افزايش داد. در عين حال  نيم ميليون تن  به 10 و  نيم ميلون تن 
سنگ بناي مجتمع عظيم صنعتي چادرملو در 25 کيلومتري اردکان 
يزد نيز گذاشته شد .  با ساخت و راه اندازي کارخانه گندله سازي 
چادرملو  از آن پس بخشي از کنسانتره توليدي شرکت براي توليد 
3 ميليون و 400 هزار تن گندله آهن به اين واحد صنعتي منتقل 
مي گردد . با ترسيم چشم اندازه روشنتر براي اين واحد معدني و 
صنعتي با هدف تکميل زنجيره توليد فولاد . چادرملو با مشارکت در 
2 طرح فولادي اقدام به راه اندازي  واحد آهن اسفنجي و کارخانه 

شمش فولادي شرکت آهن و فولاد ارفع هر يک با ظرفيت 800 هزار 
تن در سال و واحد توليد آهن اسفنجي شرکت آهن و فولاد غدير 
ايرانيان با ظرفيت 800 هزار تن در سال به توسعه طرح هاي خود در 

مجتمع صنعتي ادامه داد .
 1 ظرفيت  با  چادرملو  فولادي  شمش  کارخانه  نيز  ادامه  در 
با ظرفيت  ميليون و 300 هزارتن و واحد احياي مستقيم چادرملو 
به  و  اسفنجي ساخت  ميليون و 550 هزارتن آهن  توليد سالانه 1 

بهره برداري رسيد .
ديگربه  بار  ارديبهشت 94  در  که  نيز  زاده  تقي  ناصر  مهندس 
عنوان مديرعامل شرکت معدني و صنعتي گلگهرمنصوب شده بود در 
آذرماه 97 با کناره گيري از اين مسئوليت بعنوان رئيس هيات مديره 
شرکت معدني و صنعتي چادرملو فعاليت تخصصي خود را ادامه داد.
 1384 تا   1380 سال هاي  در  نيز  اين  از  پيش  تقي زاده  ناصر 
به عنوان مديرعامل شرکت گل گهر فعاليت داشته و از بنيانگذاران 
ديگر  از   . است  بوده  نيز  شرکت  اين  اول  فاز  توسعه اي  طرح هاي 
سوابق وي مي توان به مديرعاملي مجتمع فولاد صنعت بناب، مجري 
آلوميناي خليج فارس، مديرعامل شرکت سرمايه گذاري مس  طرح 
سرچشمه،مدير کل صنايه استان کرمان ، مدير امور توليد استانداري 
جنگ  مهاجرين  امور  بنياد  سرپرست  و  بم   فرماندار      ، کرمان 

تحميلي استان کرمان اشاره کرد .

با مس پرس گفت:  حسن يحيوي فرماندار ورزقان در گفت وگو 
شرکت ملي صنايع مس ايران و مجتمع مس سونگون در سال جاري 
خدمات ارزشمندي با هدف توسعه و آباداني شهرستان ورزقان انجام 

داده است.
به گزارش مس پرس، حسن يحيوي فرماندار ورزقان با بيان اين که 
شرکت ملي صنايع مس ايران و مجتمع مس سونگون در سال جاري 
خدمات بسيار خوبي را به منظور رفع مشکلات يا تسهيل در زندگي مردم 
و ايجاد اشتغال انجام داده است گفت: در سال جاري تعامل بسيار خوبي 
بين فرمانداري و مجموعه هاي دولتي ورزقان و مجلس با شرکت مس 
برقرار شد و اين تعامل و حسن نيت شرکت مس موجب انجام خدمات 
شايسته و ارزشمندي در حوزه مسئوليت هاي اجتماعي در شهرستان 

ورزقان شد.
يحيوي با قدرداني از حمايت هاي دکتر سعدمحمدي مديرعامل 
شرکت مس، نماينده محترم مجلس در ورزقان و مجتمع مس سونگون 
در انجام طرح هاي مسئوليت هاي اجتماعي گفت: بزرگ ترين کاري را که 
شرکت ملي مس در ورزقان در حوزه مسئوليت هاي اجتماعي انجام داده 
است و در سال جاري 80 درصد آن به بهره برداري رسيد جاده خواجه به 

ورزقان به طول 45 کيلومتر بود.
وي با بيان اين که اين پروژه با مشارکت مالي و نظارتي مجتمع مس 

سونگون به انجام رسيده است گفت: 20 درصد باقيمانده اين پروژه در 
سال آينده به اتمام خواهد رسيد و کارهاي مربوط به قطعه 5 اين پروژه 

با اختصاص 150 ميليارد تومان در حال پيشرفت خوبي است.
در  خوب  بسيار  زيرساخت  يک  پروژه  اين  افزود:  يحيوي 
منطقه است که موجب کاهش خسارت هاي جاني و مالي جاده اي 
ايجاد  براي  سرمايه گذاران  جذب  موجب  اين  بر  علاوه  و  مي شود 

اشتغال خواهد شد.
فرماندار ورزقان به ديگر خدمات شرکت ملي مس و مجتمع مس 
سونگون در شهرستان ورزقان اشاره کرد و اظهار داشت: آب رساني به 65 
روستا از طريق پروژه انتقال آب از سد حاجيلرچاي به بخش مرکزي و 
بهسازي و تأمين مصالح براي انجام طرح هاي عمراني در روستاها از ديگر 

خدمات ارزشمند شرکت مس در شهرستان است.
يحيوي با تأکيد بر اين که اين اقدامات خوب و ارزشمند موجب 
تغيير چهره شهرستان ورزقان به لحاظ عمراني و آباداني شده و باعث 
مهاجرت معکوس از شهرستان به روستا مي شود، اظهار داشت: بالاي 
80 روستا در بخش مرکزي ورزقان و خاروانا از خدمات بهسازي و تأمين 

مصالح براي انجام طرح هاي عمراني بهره مند شده اند.
وي افزود: همچنين همکاري مجتمع مس سونگون با اداره راهداري 
بازگشايي جاده ها و  براي  بروز مشکلات طبيعي  شهرستان در مواقع 

امدادرساني به خودروهاي گرفتارشده در برف و کولاک در 200 کيلومتر 
راه جاده اي از ديگر خدمات شايسته مجتمع مس سونگون در سال جاري 

بود.
شهرستان  رودخانه هاي  لايروبي  در  همکاري  داد:  ادامه  يحيوي 
و بازگشايي دهانه پل ها و رفع نقاط حادثه خيز در ابتداي سال 1398 
اين مجتمع در زمان وقوع  اقدامات  از ديگر  با وقوع سيل  و هم زمان 

بحران هاي طبيعي بوده است.
فرماندار ورزقان با بيان اين که شرکت ملي صنايع مس و مجتمع 
مس سونگون در سال هاي اخير خدمات فرهنگي و ورزشي خوبي انجام 
اردوهاي  فرهنگي،  جشنواره هاي  برگزاري  از  حمايت  گفت:  داده اند 
فرهنگي مثل راهيان نور و تقويت وزش همگاني و همايش  ها از ديگر 

اقدامات خوب شرکت مس در حوزه مسئوليت هاي اجتماعي است.
يحيوي اضافه کرد: يکي از پروژه هاي بسيار خوب مس در ورزقان 
ايجاد کمپ ورزشي است که اميدواريم با حمايت مس سريع تر به انجام 

برسد.
فرماندار ورزقان به شيوع ويروس کرونا در کشور اشاره کرد و اظهار 
داشت: از آغاز شيوع ويروس کرونا مجتمع مس سونگون اقدامات خوب 
و پيشگيرانه اي در سطح مجتمع و در راستاي افزايش سطح بهداشت 

فردي پرسنل انجام داده است.

خبر روند نزولي قيمت مسکن در اوايل اسفند 98 بعد از شيوع 
کرونا، رسانه اي شد. مسئولان و مقامات دولتي با جملاتي که آغازگر 
آن کلماتي همچون خوشبختانه است، از رخداد کاهش قيمت مسکن 

ياد مي کنند.
عليرضا سرحدي، بازرس انجمن صنفي مهندسان ساختمان گفت: 
مردم عادي که از توان درآمدي متوسطي برخوردارند، توان خريد مسکن 
ندارند، وقتي رقم هاي اعلامي از توان خريد  مردم خارج باشد، مسکن 
هر قيمتي که گذاشته شود، خريد و فروشي انجام نمي شود. در دو سه 
ماه اخير برآورد افزايش 10 تا 15 درصدي داشته ايم و افزايش شيب 
بسيار تندي تا اواخر بهمن ماه98 به خود گرفت. در اسفند 98 شيب 

قيمت مسکن با سرعت زيادي، نزولي شد. در حال حاضر قيمت مسکن 
ديگر ثابت شده است، اما آيا کسي مي تواند آپارتماني خريداري کند؟

نادر شوهاني، رئيس هيات مديره انجمن صنفي انبوه سازان مسکن 
و ساختمان ايلام نيز در ارتباط با توان خريد مسکن توسط شهروندان 
گفت: قيمت مسکن  رشد بسياري را تجربه کرده است. در حال حاضر 
قيمت هاي متفاوتي براي مسکن اعلام مي شود. برخي قيمت مسکن را 
تا  6 ميليون تومان در ايلام عنوان مي کنند، اما نکته مهم اين است که  

امکان خريد مسکن براي هيچ يک از اقشار ضعيف وجود ندارد .
»دست ما کوتاه و خرما بر نخيل« اين بيت از شعر حضرت حافظ که 
اکنون تبديل به يک ضرب المثل شده، حکايت اين روزهاي متقاضيان 

مسکن است. 
بايد اين پرسش را مطرح کرد که کاهش قيمت مسکن نسبت 
به چه زماني؟ متوسط قيمت مسکن در مناطق متوسط تهران متري  
20ميليون تومان است. تا اين اعداد و ارقام اعلام مي شود. نوک پيکان 
اعتراض به سمت خبرنگار مي چرخد که شما با اين اعلام ها به گراني 
دامن مي زنيد، مقام مسئول شما فرض کنيد متري 15 ميليون تومان، 
نه 10 ميليون تومان، نه 6 ميليون تومان تمام وخيرش را ببينيد. 420 
ميليون تومان، هزينه خريد يک آپارتمان با متراژ 70 متر و متري 6 
ميليون تومان است. براي خريد يک آپارتمان با اين قيمت چند سال و 

هر سال چقدر بايد  پس انداز کرد تا بتوان يک مسکن خريد؟

رئيس سازمان برنامه و بودجه تشريح کرد:

جزييات پرداخت 3مرحله بسته حمايتي کرونايي

مهندس ناصر تقي زاده سکاندار چادرملو شد

فرماندار شهرستان ورزقان عنوان کرد؛

خدمات ارزشمند شرکت مس در توسعه و آباداني ورزقان

وضعيت متقاضيان در بازار با ثبات مسکن چگونه است؟

توقف صادرات به امارات با لنج هاي قديمي
سخت گيري  دنبال  به  گفت:  گمرک  در  مسئول  مقام  يک 
امارات، اکثر شناورهاي ايراني حامل اقلام صادراتي، به صورت خالي 

به کشور بازگردانده مي شوند.
کشور  در  محدوديت  ايجاد  با  داشت:  اظهار  بيگي  قره  بهروز 
نمي شود.  انجام  کشور  اين  به  کالا  صادرات  همچنان  کويت 
با  اما  است  انجام  به قطر در حال  دار  صادرات شناورهاي يخچال 
محدوديت ايجاد شده توسط امارات، امکان صادرات کالاهاي ايراني 
کالا،  حامل  شناورهاي  و  ندارد  وجود  قديمي  چوبي  شناورهاي  با 

برگشت داده مي شوند.
مديرکل گمرک بوشهر افزود: به دنبال سختگيري هاي کشور 
امارات اکثر شناورهاي ايراني به صورت خالي به کشور باز گردانده 

مي شوند و يا در حال برگشت هستند.
قره بيگي تصريح کرد: علي رغم درخواست صاحبان کالا و الزام 
قانوني امکان مرجوع کردن و صادرات کالا به اين مقاصد متأسفانه 

در اين شرايط امکان اجراي اين موضوع وجود ندارد.
وي در ادامه افزود: پيرو گزارش گمرک استان بوشهر و مديران 
در  مقصد  کشورهاي  پذيرش  عدم  بر  مبتني  مرتبط  دستگاه هاي 
ستاد کروناي استان مقرر شد تا اطلاع ثانوي از خروج شناورهاي 
ايراني به مقاصد کشورهاي حاشيه خليج فارس جلوگيري و براي 
شناورهاي ورودي زماني اجازه تخليه صادر شود که حداقل ده روز 

از تاريخ بارگيري در مبدا گذشته باشد.
از  بار  تخليه  فعال  کارگران  استفاده  خصوص  در  بيگي  قره 
به  اقدام  و  زياد  پيگيري هاي  وجود  با  گفت:  بهداشتي  ملزومات 
ضدعفوني کردن مبادي ورود و خروج کالا و حتي کالاهاي وارداتي، 
در روز سه شنبه ابتدا فعاليت اتحاديه کارگري در يکي از گمرکات 
به دليل کمبود اقلام بهداشتي فردي جهت حفاظت در برابر شيوع 
ويروس کرونا متوقف شد که با همکاري مسئولين ذيربط در حال 
رفع آن هستيم، از طرفي با درخواست تعاوني لنج داران، تقاضاي 

انساني  نيروي  تأمين  خدماتي  شرکت هاي  و  نقل  و  حمل  صنف 
)کارگري( بندر ديلم مبني بر پرهيز از تجميع نيرو و پرسنل در يک 
محل، اين شرکتها فعلًا فعاليت خود را تا زمان بهبود شرايط معلق 
اعلام کردند و تخليه بار در گمرک ديلم را علي رغم حضور کارکنان 
گمرک و ارائه خدمات در همه رويه هاي مجاز فعلًا متوقف کردند که 

با توجه به شرايط خاص فعلي اين اقدام شايسته اي بود.
براي  دير  گمرک  در  فعاليت  گفت:  بوشهر  گمرک  کل  مدير 
به صورت يخچالي همانند گذشته در حال  محموله هاي صادراتي 
انجام است و گمرکات تجاري بوشهر نيز همچنان در حال فعاليت 

در رويه هاي مختلف گمرکي هستند.
در  تجمع  و  رانندگان  گيرندگان،  خدمت  مراجعه  افزود:  وي 
گمرکات از نقاط مختلف کشور يکي از مشکلاتي است که بايد براي 
کاهش نگراني ها و به جهت جلوگيري از انتقال ويروس کرنا در اولويت 

مسئولين امر قرار گرفته و از مراجعات به گمرکات کاسته شود.


